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§ 159  Budget 2012 samt prognos 2013 – 2015 

Dnr 2011-561-042 

Ärendebeskrivning  
Kommunledningskontoret har överlämnat budgetberedningens förslag till 
resultatbudget, finansieringsbudget, balansbudget och investeringsbudget för 2012 
samt prognos för åren 2013-2015. 
Till grund för förslaget ligger kommunfullmäktiges beslut i juni (Kf § 117) om 
direktiv och ekonomiska ramar för åren 2012-2015. I förslaget har även vägts in 
kommunens halvårsbokslut 2011 (aug), regeringens budgetproposition (sep) och 
beräkningar från Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) av 
skatteunderlagsutveckling och statsbidrag/utjämning för budgetperioden (okt). 

Förändring i förhållande till ram 
Förslaget till budget har förändrats på några punkter mot de ekonomiska ramarna 
från juni: 
 
Finansiering 
- skatteintäkter och statsbidrag/utjämning (enligt SKL:s prognoser i oktober) 
- finansnetto (enligt prognoser i oktober och effekter av budgetförslaget)) 
 
Verksamhet 
- indexuppräkningarna (enligt SKL:s prognoser i oktober) 
- kvantiteter (elevantal etc enligt prognoser i september) 
- riktade förändringar (2012) 
- oförutsett (2013 och 2015) 
 
Investeringar 
- förändrade projekt och belopp 
 
Upplåning 
- anpassats till beslut under 2011 

Samhällsekonomiska förutsättningar 
Enligt Sveriges Kommuner och Landsting (SKL) i oktober, har en alltmer samstämd 
pessimism brett ut sig om världsekonomin. Flertalet bedömare har reviderat ner 
prognoserna över utvecklingen i Europa och den amerikanska ekonomin.  
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Tillväxten av BNP 2012 bedöms bli halverad och beräknas öka med endast 1,8 
procent. För perioden 2013 – 2015 förutsätts att tillväxten åter tar fart. 
Uppbromsningen av den svenska ekonomin beräknas medföra att återhämtningen på 
arbetsmarknaden stannar av och att arbetslösheten återigen stiger något. I slutet av 
budgetperioden antas att läget på arbetsmarknaden har stabiliserats och att den 
öppna arbetslösheten då ligger på 6 procent. 

Finansiella mål 2012 - 2015 
 
      Budgetförslag             I ramen 
                                    
Skattesats Skattesatsen reduceras med 26 öre till 21:39 

år 2012 på grund av skatteväxling med 
landstinget som övertar ansvaret för 
kollektivtrafiken från kommunen. Övriga år 
under perioden beräknas skattesatsen vara 
oförändrad 
 

 

Årets resultat Det långsiktiga målet är att resultatet före 
finansnetto ska uppgå till minst 2 % av 
summan av skatteintäkter och 
statsbidrag/utjämning vilket motsvarar ca 
35 miljoner kronor. 
 
För budgetperioden gäller målet 0,2 % för 
2012, 1,0 % för 2013 och 2014 och 1,5 % för 
2015. 
 

 
 
 
 
 
För budgetperioden gäller 
målet 0,7% för 2012, 1,5 % för 
2013 och 2014 och 2,0 % för 
2015 

Investeringar Investeringsramen för perioden är 347 
miljoner kronor för den skattefinansierade 
verksamheten och 135 miljoner kronor för 
den taxefinansierade 
va/renhållningsverksamheten 
 

Investeringsramen för 
perioden är 360 miljoner 
kronor för den 
skattefinansierade 
verksamheten och 125 
miljoner kronor för den 
taxefinansierade 
va/renhållningsverksamheten 
 

Finansiella 
tillgångar 

Pensionsmedel 
Syftet är att säkerställa framtida 
pensionsutbetalningar för anställda. 
Medlen värdesäkras genom att den 
realiserade avkastningen återinvesteras till 
ett belopp som minst motsvarar inflationen. 
Uttag ur pensionsmedlen kan årligen göras 
för att jämna ut pensionskostnaderna. 
Beslut om uttag tas i samband med 
respektive års budgetberedning. 
 

Samma 
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Försäljningsmedel 
Syftet är att finansiera investeringar i 
angelägna investeringar som utvecklar 
kommunen. 
Årligen prövas om medlen ska värdesäkras 
genom att den realiserade avkastningen 
återinvesteras till ett belopp som minst 
motsvarar inflationen. 
Beslut om ianspråktagande av 
försäljningsmedel tas i samband med 
respektive års budgetberedning. 
 

Upplåning Ingen upplåning planeras under 2012-2015 
för den skattefinansierade verksamheten. 
Möjligheten att lånefinansiera angelägna 
investeringar hålls dock öppen. 
 
För den taxefinansierade va- och 
renhållningsverksamheten beräknas en 
nyupplåning med 135 miljoner kronor 

Samma 
 
 
 
 
För den taxefinansierade va- 
och renhållnings- verksam-
heten beräknas en 
nyupplåning med 125 
miljoner kronor 
 

 

Resultatbudget 
I verksamheternas ramar ingår, indexuppräkningar, förändringar p.g.a. 
kvantitetsutvecklingen, riktade tillskott/avdrag och ett reduceringspaket. 
 
Förändringar har gjorts i budgeten sedan ramarna i juni med hänsyn till 
nya prognoser över antal elever etc. De förändrade kvantiteterna inom det pedagogiska 
området medför avdrag i budgeten varje år under budgetperioden men mellan verk-
samheterna finns det både positiva och negativa förskjutningar. Totalt minskar an-
slagen inom det pedagogiska området med 17,6 miljoner kronor under budget-
perioden. 
Jämfört med ramarna i juni förändras inte anslagen till äldre- och funktionshindrade. 
Den totala ökningen uppgår till 39,1 miljoner kronor under budgetperioden. 

I budgetförslaget har en förändring gjorts 2012 av de riktade anslagen som ingick i 
ramarna. Det extra tillskottet till omstruktureringen av gymnasieskolan på 4 miljoner 
kronor har minskats till 1,6 miljoner kronor. 
De reduceringar som ingick i ramarna gäller oförändrade d v s totalt 62,8 miljoner 
kronor för perioden 2012-2015. Reduceringarna belastar verksamheterna i relation till 
verksamhetskostnaderna exklusive kapitalkostnader och interna hyror.  



Protokoll 10 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

För att bibehålla satsningen på vård, omsorg och utbildning har reduceringarna i större 
utsträckning riktats till andra verksamheter. Av de årliga reduceringarna belastar 75 % 
alla verksamheter. Resterande 25 % belastar enbart de verksamheter som inte 
inräknats i vård, omsorg och utbildning.  

Till kommunstyrelsens förfogande för oförutsett finns under budgetperioden 13,4 
miljoner kronor. 

Investeringar 
Satsningar ska i större utsträckning göras på upprustning i stället för akut underhåll. 
Det gäller särskilt förskolan och grundskolan som under budgetperioden tar i anspråk 
ca 40 % av investeringarna inom den skattefinansierade verksamheten. 
Under budgetperioden fortsätter den fiberoptiska satsningen på att bygga ut 
kommunnätet och öka anslutningsgraden. Utbyggnadstakten har dock reducerats och 
anpassats till den faktiska efterfrågan och projekt Gunilla har fått en annan 
omfattning och inriktning. Totalt investeras 12 miljoner kronor under perioden. 
En viktig framtidsfråga är omvandlingen av den nya stadsdelen på Kattvikskajen.  
 
I ramarna ingick ett totalt investeringsprogram på 485 miljoner kronor men den 
slutliga fördelningen på projekt hänsköts till höstens budgetberedning. Det slutliga 
förslaget till investeringsbudget omfattar totalt 482 miljoner kronor varav 347 
miljoner kronor avser den skattefinansierade verksamheten. 

Beslutsförslag 
Kommunledningskontoret har föreslagit kommunstyrelsen besluta  
att fastställa budgeten för år 2012 (resultatbudget, finansieringsbudget, balansbudget 
och investeringsbudget) enligt bilaga 1-4 med nettokostnader för verksamheterna på  
1 748,1 miljoner kronor, nettoinvesteringar på 482,1 miljoner kronor och en 
minskning av rörelsekapitalet med 20,6 miljoner kronor, samt  
att godkänna budgetprognosen för år 2013-2015 (resultatbudget, finansieringsbudget, 
balansbudget och investeringsbudget) enligt bilaga 1-4. 

Budgetberedningen har även föreslagit att följande uppdrag, inklusive kompletteringar, 
ges: 

att uppdra till omsorgsnämnden att initiera en diskussion med X-fastigheter om 
kommunens vilja att både bygga om och bygga ut Frejagården i Friggesund till fler 
demensboendeplatser, 



Protokoll 11 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

att uppdra till omsorgsnämnden att, till kommunstyrelsens allmänna utskott, göra en 
begäran om att få internleasa två miljoner kronor för byggande av ytterligare en 
psykiatriplats vid gruppboendet på Furulund, Hudiksvall, 

att uppdra till tekniska nämnden att, innan nytt bostadsområde på Maln, Hudiksvall 
igångsätts, redovisa både totalekonomin för området samt dess fördelning av 
kostnader och intäkter över tiden,  

att uppdra till kommunledningskontoret att redovisa en lönsamhetskalkyl för upp-
förande av två vindkraftverk samt redovisa finansiella konsekvenser för kommunen 
vid alternativa finansieringsformer (försäljningsmedel, lån, egendomsförsäljning mm), 

att uppdra till tekniska nämnden att till kommunstyrelsen redovisa ett förslag till för-
säljning av kommunens skogsbestånd (någon avgränsad del) för att finansiera både 
upprustning och utbyggnad av kommunens förskolelokaler, 

att skogsförsäljningen ska ske i samarbete med extern expertis vid värdering av det 
skogsbestånd som ska försäljas,  

att uppdra till kommunledningskontoret att, utifrån SKL:s genomlysning och prognos 
för kommunens framtida ekonomi, utarbeta en strategi för hur den ekonomiska ut-
vecklingen ska kunna anpassas till en kommun med god ekonomisk hushållning 2015,  

att uppdra till lärande- och kulturnämnden att i samverkan med tekniska nämnden 
redovisa ett förslag på hur man kan effektivisera lokalutnyttjandet med beaktande av 
de demografiska förändringarna i syfte att minska kostnaderna och garantera de 
kvalitetskrav som anges i de nya skolreformerna, 

att Läroverket bibehålles som grundskola men kompletteras med kulturskolans verk-
samhet så att dess nuvarande lokaler kan lämnas. Lärande- och kulturnämnden i sam-
verkan med tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa minst två alternativa kost-
nadsnivåer för renovering/ombyggnad av fastigheten, 

att Centrum för utveckling och lärande (Cul) samt delar av gymnasiesärskolan 
lokaliseras till Bromangymnasiet. Lärande- och kulturnämnden i samverkan med 
tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa investeringskostnaderna för en sådan 
förändring och driftsmässiga konsekvenser såväl ekonomiskt som verksamhetsmässigt, 
samt 

att kommunala lokaler som varaktigt (mer än sex månader) kan avvaras från för-
valtningarna överförs till tekniska nämnden liksom budgeten för dessa lokaler. 
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Allmänna utskottet har tillstyrkt budgetberedningens förslag med ovanstående kom-
pletteringar och kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar ekonomichef Anders Svedman i 
ärendet. 

Caroline Schmidt (C), Stefan Bäckström (C), Håkan Rönström (M), Ann Berg (FP), 
Kent Sjöberg (KD) och Göte Bohman (MP) yrkar bifall till allmänna utskottets förslag 
med ovanstående kompletteringar. 

Mikael Löthstam (S) lämnar skriftligt förslag till budget 2012-2015 från oppositions-
partierna S och V. 

Bilaga § 264 

Daniel Pettersson (V) yrkar bifall till Mikael Löthstams förslag.   

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Mikael Löthstams mfl förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller 
allmänna utskottets förslag. 

Kommunstyrelsen beslutar 
att uppdra till omsorgsnämnden att initiera en diskussion med X-fastigheter om 
kommunens vilja att både bygga om och bygga ut Frejagården i Friggesund till fler 
demensboendeplatser, 

att uppdra till omsorgsnämnden att, till kommunstyrelsens allmänna utskott, göra en 
begäran om att få internleasa två miljoner kronor för byggande av ytterligare en 
psykiatriplats vid gruppboendet på Furulund, Hudiksvall, 

att uppdra till tekniska nämnden att, innan nytt bostadsområde på Maln, Hudiksvall 
igångsätts, redovisa både totalekonomin för området samt dess fördelning av 
kostnader och intäkter över tiden,  

att uppdra till kommunledningskontoret att redovisa en lönsamhetskalkyl för 
uppförande av två vindkraftverk samt redovisa finansiella konsekvenser för 
kommunen vid alternativa finansieringsformer (försäljningsmedel, lån, 
egendomsförsäljning mm), 

att uppdra till tekniska nämnden att till kommunstyrelsen redovisa ett förslag till 
försäljning av kommunens skogsbestånd (någon avgränsad del) för att finansiera både 
upprustning och utbyggnad av kommunens förskolelokaler, 
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att skogsförsäljningen ska ske i samarbete med extern expertis vid värdering av det 
skogsbestånd som ska försäljas,  

att uppdra till kommunledningskontoret att, utifrån SKL:s genomlysning och prognos 
för kommunens framtida ekonomi, utarbeta en strategi för hur den ekonomiska 
utvecklingen ska kunna anpassas till en kommun med god ekonomisk hushållning 
2015,  

att uppdra till lärande- och kulturnämnden att i samverkan med tekniska nämnden 
redovisa ett förslag på hur man kan effektivisera lokalutnyttjandet med beaktande av 
de demografiska förändringarna i syfte att minska kostnaderna och garantera de 
kvalitetskrav som anges i de nya skolreformerna, 

att Läroverket bibehålles som grundskola men kompletteras med kulturskolans 
verksamhet så att dess nuvarande lokaler kan lämnas. Lärande- och kulturnämnden i 
samverkan med tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa minst två alternativa 
kostnadsnivåer för renovering/ombyggnad av fastigheten, 

att Centrum för utveckling och lärande (Cul) samt delar av gymnasiesärskolan 
lokaliseras till Bromangymnasiet. Lärande- och kulturnämnden i samverkan med 
tekniska nämnden ges i uppdrag att redovisa investeringskostnaderna för en sådan 
förändring och driftsmässiga konsekvenser såväl ekonomiskt som verksamhetsmässigt, 
samt 

att kommunala lokaler som varaktigt (mer än sex månader) kan avvaras från 
förvaltningarna överförs till tekniska nämnden liksom budgeten för dessa lokaler. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa budgeten för år 2012 (resultatbudget, finansieringsbudget, balansbudget 
och investeringsbudget) enligt bilaga 1-4 med nettokostnader för verksamheterna på  
1 748,1 miljoner kronor, nettoinvesteringar på 482,1 miljoner kronor och en 
minskning av rörelsekapitalet med 20,6 miljoner kronor, samt  

att godkänna budgetprognosen för år 2013-2015 (resultatbudget, finansieringsbudget, 
balansbudget och investeringsbudget) enligt bilaga 1-4. 

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams mfl förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg Jönsson (S), Uno Jonsson (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Daniel Pettersson (V). 
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____  
 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Caroline Schmidt (C), Jonas Holm (M), 
Göte Bohman (MP), Kent Sjöberg (KD) och Ann Berg (FP) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Mikael Löthstam (S) yrkar bifall till oppositionspartiernas förslag till budget som 
lämnades vid kommunstyrelsens sammanträde.  

Daniel Pettersson (V), Sven-Åke Thoresen (S) och Majvor Westberg-Jönsson (S) yrkar 
bifall till Mikael Löthstams yrkande, dessutom poängterar Majvor Westberg-Jönsson 
att i Socialdemokraternas och Vänsterpartiets förslag till budget ingår att de medel som 
finns avsatt för eko-kommunaktiviteter (FA 1491) ska handhas av miljöstyrgruppen. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Mikael Löthstams mfl förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

Emot förslaget och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Agneta 
Brendt (S), Sven-Åke Thoresen (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Siw Karlsson (S), 
Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Ingvar Persson (S), Anna-Karin Keisu (S), 
Mikael Löthstam (S), Bente Sandström (S), Olle Borgström (S), Mona Celander (S), 
Susanne Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Lena Hallqvist (S), Börje 
Sundin (S), Daniel Fors (S), Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth 
Swedman (V), Alf Norberg (V) och Ronney Olsson (V).                           

____  
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§ 160 Allmänhetens frågestund och ledamöters korta frågor 

Ärendebeskrivning 
Eftersom ingen ur allmänheten och inte heller någon ledamot, önskar ställa någon 
fråga, förklarar ordföranden frågestunden för avslutad. 

____  
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§ 161 Medborgarförslag 

Ärendebeskrivning 
Följande medborgarförslag väcks vid sammanträdet: 

   Dnr 2011-514-035 

1. Medborgarförslag, från Inger och Åke Björklund, Hudiksvall, om cykelväg från 
Kjelles till Malnvägen 
   Dnr 2011-515-035 

2. Medborgarförslag, från Sven-Olof Westin, Trogsta, om 
dricksvattenhanteringen och utnyttjande av Hallstaåsens grundvattenpotential. 
 
   Dnr 2011-510-035 

3. Medborgarförslag, från Susanne Södermark, Hudiksvall, om arbeten och 
samlingsplatser för ungdomar med funktionshinder. 
 
   Dnr 2011-508-035 

4. Medborgarförslag, från Ulf Sundh, Hudiksvall, om anslagstavlorna i 
Hudiksvalls centrum. 
 
   Dnr 2001-528-035 

5. Medborgarförslag, från Sonja Roos, Hudiksvall, om att skottning för äldre i 
eget hus borde ingå i hemtjänst eller i fixartjänsten. 
 
   Dnr 2011-528-035 

6. Medborgarförslag, från Sonja Roos, Hudiksvall, om förbättringar av 
boendemiljön på Sandvallaområdet i Hudiksvall. 
 
   Dnr 2011-587-035 

7. Medborgarförslag, från Anneli Jansson, Hudiksvall, om att räta upp lutningen 
av promenadstråket mellan Apoteket och bowlinghallen. 
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   Dnr 2011-588-035 

8. Medborgarförslag, från Zaman Rezaei, Hudiksvall, om gångbro på 
Kungsgatan. 
 
   Dnr 2011-589-035 

9. Medborgarförslag, från Zaman Rezaei, Hudiksvall, om separat badhustid för 
kvinnor. 
 
   Dnr 2011-596-035 

10. Medborgarförslag, från Erika Bylund, Hudiksvall, om August Palm statyn. 
  
 
   Dnr 2011-599-035 

11. Medborgarförslag, från Åke Olsson/Sven Görgård, Hudiksvall, om 
Näringslivsenheten, kommunens mål och varumärke. 

Kommunfullmäktige beslutar 
att medborgarförslag 3 och 10 får väckas och lämnas till kommunstyrelsen för 
yttrande, 

att medborgarförslag 4 och 11 får väckas och lämnas till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut,  

att medborgarförslag 1, 2, 6, 7 och 8 får väckas och lämnas till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut,  

att medborgarförslag 5 får väckas och lämnas till omsorgsnämnden för handläggning 
och beslut, samt 

att medborgarförslag 9 får väckas och lämnas till social- och fritidsnämnden för 
handläggning och beslut.  

____ 
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§ 162 Avgift vid Borgerliga vigslar 

Dnr 2011-494-112 

Ärendebeskrivning 
Äktenskap kan ingås, genom borgerlig vigsel i Hudiksvalls kommuns regi, av 
vigselförrättare som förordnats av länsstyrelsen.  
För närvarande har Hudiksvalls kommun tillgång till 12 vigselförrättare. De kan, efter 
överenskommelse, förrätta vigslar, vardagar och helgdagar, i kommunens vigselrum 
eller på annan plats som brudparen önskar.  
Länsstyrelsen i Gävleborg betalar en gång per år ut en skattepliktig ersättning till 
vigselförrättarna. Den är idag, 110 kronor per förrättad vigsel. Om fler vigslar förrättas 
under samma dag utbetalas 30 kronor för varje vigsel utöver den första. 

Kommunen administrerar vigslarna och ett vigselrum finns att tillgå vid 
kommunledningskontoret, Guldsmeden.  
Ingen avgift tas ut av brudparen för vigslarna. 
Kostnader för den service som ges i samband med borgerlig vigsel är exempelvis, 
bokningar, inköp av vigselböcker, besvarande av frågor, blanketthantering, 
portokostnader, tillhandahållande av vigselrum, resor, blommor, tid som vittnen vid 
vissa vigslar, osv.  
I de fall vigselförrättarna haft resekostnad har denna ersatts av kommunen. 

Antalet vigslar har stadigt ökat de senaste 10 åren, från 30 stycken år 2000 till 71 
stycken 2010. Detta har gjort att kommunens insats och kostnad ökat motsvarande 
och tankar om kompensation uppstått. 

Stöd för uttag av avgift finns i kommunallagen, där framgår att kommunen har rätt att 
ta ut en avgift som täcker självkostnaden.  
Med stöd av Skatteverkets, Handledning för mervärdesskatt 2011, Del 1, avsnitt 7.4.3.1. Led i 
myndighetsutövning, är avgiften skattefri. 

Kommunledningskontoret föreslår att en avgift om 500 kronor för vigslar som 
förrättas av vigselförrättare anlitade av kommunen införs, att reseersättning utgår, från 
kommunen till vigselförrättare, enligt gällande avtal, att taxan gäller från och med 
2012-01-01, samt att kommunstyrelsen, fortsättningsvis fastställer avgiftens 
utformning och storlek.  

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 
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Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Daniel Pettersson (V) att ingen avgift för 
vigsel uttages då vigseln förrättas på kontorstid (8.00-16.30) i Vigselrummet i 
Guldsmeden, samt att en avgift om 500 kronor uttages då vigsel förrättas på annan 
plats än Guldsmeden samt på kvällar och helger. 

 Mikael Löthstam (S) och Uno Jonsson (S) yrkar bifall till Daniel Petterssons förslag. 

Håkan Rönström (M) och Kent Sjöberg (KD) yrkar bifall till allmänna utskottets 
förslag. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Daniel Petterssons förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att införa en avgift om 500 kronor för vigslar som förrättas av vigselförrättare anlitade 
av kommunen.  

att reseersättning utgår, från kommunen till vigselförrättare, enligt gällande avtal.   

att taxan gäller från och med 2012-01-01, samt     

att kommunstyrelsen, fortsättningsvis fastställer avgiftens utformning och storlek.  

Emot beslutet och till förmån för Daniel Petterssons förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Daniel Pettersson (V).    

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Margareta B Kjellin (M) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Daniel Pettersson (V) yrkar att ingen avgift för vigsel uttages då vigseln förrättas på 
kontorstid (8.00-16.30) i Vigselrummet i Guldsmeden, samt att en avgift om 500 
kronor uttages då vigsel förrättas på annan plats än Guldsmeden samt på kvällar och 
helger. 

Ordförande framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Daniel Petterssons förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag.  

Emot beslutet och till förmån för Daniel Petterssons förslag reserverar sig Agneta 
Brendt (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Siw Karlsson (S), Mona Celander (S), Ingvar 
Persson (S), Daniel Fors (S), Rolf Sundell (S), Lilian Holmgren (S), Börje Sundin (S), 
Daniel Pettersson (V), Delshad Saleh (V), Elisabeth Swedman (V), Alf Norberg (V) 
och Ronney Olsson (V).           
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§ 163 Ändring av VA-taxan för Hudiksvalls kommuns 
allmänna vatten- och avloppsanläggning, 2012-2014. 

Dnr 2011-506-346 

Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden har 2011-09-19 beslutat att föreslå kommunfullmäktige att 
fastställa nya va-taxor för Hudiksvalls kommun för åren 2012-2014. Taxehöjningarna 
är föranledda av etableringen av en ny kommunal vattentäkt i Hallbo, vars 
investeringar kommer att pågå de närmaste åren.  

Tekniska nämndens förslag är att va-taxans förbrukningsavgifter höjs för åren 2012-
2014 med max 9% utöver ordinarie indexuppräkningar (KPI aug), att 2% av de 9%-en 
tas ut 2012, samt att resterande 7% tas ut åren 2013-2014. 

Taxeförändringarna kommer att gälla från årsskiftena respektive år. 

Kommunledningskontoret har förslagit att de föreslagna taxeförändringarna för 
kommunens va-verksamhet åren 2012-2014 tillstyrks. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Håkan Rönström (M) och Kent Sjöberg 
(KD) bifall till allmänna utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avgifterna i Hudiksvalls kommuns VA-taxa höjs så att intäkterna från taxans 
brukningsavgifter år 2012-2014 ökar med maximalt 9 % utöver ordinarie 
indexhöjningar i samband med etableringen av ny kommunal vattentäkt i Hallbo, 

att fördela den extra indexhöjningen på 9 % så att 2 % tas ut från och med år 2012, 
tillsammans med ordinarie indexreglering förändras taxan från 2012-01-01 med totalt 
knappt 5 %, samt 

att resterande 7 % av den extra indexhöjningen fördelas på åren 2013-2014 och att 
tekniska nämnden beslutar om lämplig fördelning mellan dessa år tillsammans med 
eventuellt ordinarie indexregleringar.  

_____   
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 164 Taxa för Hudiksvalls badhus SPA-avdelning 

Dnr 2011-509-806 

Ärendebeskrivning 
Social- och fritidsnämnden har 2011-09-21 beslutat om förslag till nya taxor vid 
Hudiksvalls badhus SPA-avdelning. Taxorna ska fastställas av kommunfullmäktige och 
har därför överlämnats till kommunledningskontoret för yttrande. 

Kommunens princip är att alla nya taxor som inrättas i kommunen, ska fastställas av 
kommunfulläktige. Detta gäller de föreslagna avgifterna liksom även den tilläggsavgift 
på 20 kronor per besökare, som social- och fritidsnämnden beslutade om 2011-06-23 
och som också gäller relaxavdelningen. 

Förslaget till taxor för den nya SPA-avdelningen innebär en stor skattesubvention per 
besökare, men ligger i nivå med angränsande kommuner. Ett 6-månaderskort för 
vuxen ökar från 600 kronor idag till 1600 kronor inkl SPA och ett 12-månaderskort för 
vuxen ökar från 1150 kronor till 3150 kronor inkl SPA. Ökade intäkter på grund av 
den nya relaxavdelningen beräknas uppgå till högst 150 000 kronor per år. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att social- och fritidsnämndens förslag till nya 
taxor för relaxavdelningen vid Hudiksvalls badhus tillstyrkes, samt att de nya taxorna 
tillämpas fr o m 2011-12-01.  

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta social- och fritidsnämndens förslag till nya taxor för relaxavdelningen vid 
Hudiksvalls badhus. 

att de nya taxorna tillämpas fr o m 2012-01-01.  

_____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 165 Reviderad timavgift och taxa inom miljö- och 
livsmedelslagstiftningen 

Dnr 2011-521-406 

Ärendebeskrivning 
Norrhälsinge miljö- och räddningsnämnd har beslutat att föreslå kommunfullmäktige i 
både Hudiksvall och Nordanstig  

att dela upp nuvarande taxa i två delar; en del för offentlig kontroll inom livsmedels- 
och foderområdena och en del för prövning och tillsyn inom miljöbalkens område, 
samt att fastställa en ny taxa på 800 kronor per timme för arbete inom dessa områden.   

Kommunledningskontoret har föreslagit att Norrhälsinge miljö- och räddningsnämnds 
förslag till ny timtaxa för offentlig kontroll inom livsmedels- och foderområdena och 
prövning och tillsyn inom miljöbalkens område tillstyrks, att den föreslagna timtaxan 
förändras årligen med en procentsats som motsvarar de tolv senaste månadernas 
förändring i konsumentprisindex, räknat fram till och med augusti året före avgiftsåret. 
KPI för augusti 2011 är 311,23. (1980=100), samt att den nya taxan ska gälla fr o m 1 
januari 2012. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att tillstyrka Norrhälsinge miljö- och räddningsnämnds förslag till ny timtaxa för 
offentlig kontroll inom livsmedels- och foderområdena och prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens område 

att den föreslagna timtaxan förändras årligen med en procentsats som motsvarar de 
tolv senaste månadernas förändring i konsumentprisindex, räknat fram till och med 
augusti året före avgiftsåret. KPI för augusti 2011 är 311,23. (1980=100), samt 

att den nya taxan ska gälla fr o m 1 januari 2012. 

_____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag.   
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§ 166 Anslag till Inköp Gävleborg 2012 

Dnr 2011-477-042 

Ärendebeskrivning 
På uppdrag av direktionen i Inköp Gävleborg har underlag tagits fram för diskussion i 
länets kommuner med syfte att kartlägga kommunernas ambitioner med Inköp 
Gävleborg inför budget för 2012. 

I ursprungsmaterialet från Inköp Gävleborg, daterat den 1 mars 2011, var förslaget att 
Hudiksvalls kommuns avgift till inköpsförbundet skulle höjas från 1 881 400 kronor 
2011 till 2 954 200 kronor 2012 om Inköp Gävleborgs föreslagna ambitionsökningar 
var önskvärda att genomföra. Förslaget till ambitionsökningar har processats under 
hösten och i det slutliga förslaget återstår endast de s k ”kick-backsen” från 
leverantörerna till Inköp Gävleborg. Dessa ska istället ersättas med lägre 
livsmedelspriser till kommunernas verksamheter (för Hudiksvalls del 148 000 kronor). 

Kommunerna i länet ska betala 1,0 miljoner kronor till Inköp Gävleborg för 
administration av det nya inköpssystemet, som upphandlats för e-handelsprojektet (för 
Hudiksvalls del 149 000 kronor).  

Förslaget till ny avgift till Inköp Gävleborg kommer därför att uppgå till 2 179 000 
kronor för 2012, dvs en ökning med 297 000 kronor på grund av ovanstående 
förändringar. Tyvärr hamnar 148 000 kronor av denna ökning utanför 
kommunledningskontorets ram på grund av ”kick-backsen”. Detta överdrag kan å 
andra sidan finansieras genom sänkta ramar hos de verksamheter, som köper mat från 
kostenheten. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att en höjd avgift till Inköp Gävleborgs med 
297 000 kronor till 2 179 000 kronor 2012 tillstyrks, att kommunledningskontoret ram 
för 2012 höjs med 148 000 kronor på grund av kostnaden för ”kick-backsen”, samt att 
ramen för de nämnder (lärande- och kultur, omsorgen) som köper mat från 
omsorgsförvaltningens kostenhet, sänks med motsvarande belopp. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att tillstyrka en höjd avgift till Inköp Gävleborgs med 297 000 kronor till 2 179 000 
kronor 2012, 

att kommunledningskontoret ram för 2012 höjs med 148 000 kronor på grund av 
kostnaden för ”kick-backsen”, samt 

att ramen för de nämnder (lärande- och kultur, omsorgen) som köper mat från 
omsorgsförvaltningens kostenhet, sänks med motsvarande belopp. 

_____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 167 Övertagande av och reglemente för Kostnämnden 

Dnr 2011-504-003 

Ärendebeskrivning 
Sedan 1 juli 2002 har Landstinget i Gävleborgs län och Hudiksvalls kommun bedrivit 
kostverksamhet i form av en gemensam nämnd, för vilken landstinget varit huvudman. 
Matproduktionen har i huvudsak skett vid av storköket ”Pulsen” och sedan 
distribuerats till sjukhusenheten i Hudiksvall samt vissa verksamheter inom 
Hudiksvalls kommun. Av det totala antalet portioner som produceras avser en 
övervägande del Hudiksvalls kommuns verksamheter. Det har därför befunnits 
lämpligt att överföra huvudmannaskapet för den gemensamma nämnden till 
Hudiksvalls kommun. I samband med detta ska ett nytt samarbetsavtal tecknas, samt 
ett hyresavtal där kommunen hyr produktionsanläggningen ”Pulsen”. 

Eftersom det är kommunen som föreslås bli huvudman för den gemensamma 
nämnden har kommunfullmäktige att dels fastställa ett reglemente för nämnden och 
dels utse vilka tre som ska representera kommunen i den samt deras ersättare. 
Landstinget utser resterande tre personer samt ersättare.  

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar kommunchef Bengt Friberg i ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att från landstinget överta huvudmannaskapet för den gemensamma kostnämnden 
som då ingår i kommunens organisation, samt 

att fastställa reglemente för den gemensamma kostnämnden. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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   Delges: 

 
 

§ 168 Planprogram för bostäder vid Hornån/Överås i 
Hudiksvall. 

Dnr 2011-565-214 

Ärendebeskrivning 
I Hudiksvalls tätort finns relativt få områden lämpade för ny bostadsbebyggelse.  Detta 
samtidigt som behovet av nyproduktion i kommunen bedöms vara störst i staden. För 
närvarande står ca 120 sökande i kommunens tomtkö.  

Ett möjligt område för utveckling av bostäder är Hornån/Överås i östra delen av 
Sofiedal. Området är beläget nära centrum, affärer, gymnasieskola och attraktiva 
rekreationsområden. Sannolikt finns förutsättningar för olika upplåtelseformer, t ex 
hyresrätt och enskilt ägande. Samtidigt måste det tas en rad olika hänsyn, t ex för växt- 
och djurliv i och kring Hornån som rinner genom området och med den 
sammanhängande översvämningsrisker. Hänsyn måste också tas till förekomst av 
fornlämningar samt andra intressen som kan påverka en bostadsplanering på platsen.  

Genom att uppdra till byggnadsnämnden att upprätta ett planprogram kan sådana 
intressen inventeras och därmed klarläggs tidigt förutsättningarna för om det är möjligt 
att efter planprogrammet gå vidare med detaljplanering över området. 

Kommunens plansamråd har besökt platsen i oktober. Samrådet har tillstyrkt att 
kommunen upprättar ett planprogram. Området är relativt stort, ca 2 ha och kan 
exploateras i etapper. Det redovisas översiktligt på bifogade karta. Planprogrammet 
kan dock komma att revidera storleken och omfattningen på området. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att uppdrag ges till byggnadsnämnden att 
upprätta ett planprogram som utreder förutsättningar för bostäder i området 
Hornån/Överås i Hudiksvall, samt att planprogrammet redovisas för 
kommunstyrelsen innan byggnadsnämnden fattar beslut om att eventuellt 
detaljplanelägga området. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar planeringschef Hans Gyllow, 
planingenjör Jonas Olsson och stadsarkitekt Mats Gradh i ärendet. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  

att uppdra till byggnadsnämnden att upprätta ett planprogram som utreder 
förutsättningar för bostäder i området Hornån/Överås i Hudiksvall, samt 

att planprogrammet redovisas för kommunstyrelsen innan byggnadsnämnden fattar 
beslut om att eventuellt detaljplanelägga området. 

_____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   

 



Protokoll 30 (89)
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   Delges: 

 
 

§ 169 Reviderad pensionspolicy 

Dnr 2011-559-003 

Ärendebeskrivning 
Föreligger förslag till ny pensionspolicy med nya tillämpningar.  

Kommunledningskontoret har föreslagit att förslaget till reviderad pensionspolicy 
antas.  

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag med en förändring 
i stycket, Beslutsordning. Kommunchefen beslutar om tolkning av pensionsbestämmelser 
för förtroendevalda. Kommunstyrelsens allmänna utskott beslutar i pensionsfrågor av 
särskild karaktär efter samråd med personalchef. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar personalchef Maria Larsson i ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att med föreslagna förändringarna anta förslaget till reviderad pensionspolicy. 

_____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 170 Ny arbetsmiljö- och säkerhetspolicy 

Dnr 2011-560-003 

Ärendebeskrivning 
Föreligger förslag till en ny samlad arbetsmiljö- och säkerhetspolicy.  

Ett samlat policydokument medför att systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) och 
systematiskt säkerhetsarbete (SSA), som ska utgöra naturliga delar i den dagliga 
verksamheten, görs i ett sammanhang. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att förslaget till ny arbetsmiljö- och 
säkerhetspolicy antas samt att säkerhetspolicy antagen 1993 och arbetsmiljöpolicy 
antagen 2006, upphör att gälla. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde informerar personalchef Maria Larsson i ärendet. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anta förslaget till ny arbetsmiljö- och säkerhetspolicy, samt 

att säkerhetspolicy antagen av kommunfullmäktige, 1993 och arbetsmiljöpolicy 
antagen av kommunfullmäktige 2006, upphör att gälla.  

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 171 Sammanträdesplan 2012 

Dnr 2011-525-006 

Ärendebeskrivning 
Kommunledningskontoret har upprättat förslag till sammanträdesdagar för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och kommunstyrelsens utskott år 2012. 

Kommunstyrelsen beslutar 
att fastställa följande sammanträdesdagar för kommunstyrelsen 2012, 2 februari, 1 
mars, 3 april, 3-4 maj, 7 juni, 6 september, 4 oktober, 8 november och 6 december. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att fastställa följande sammanträdesdagar för kommunfullmäktige 2012, 27 februari,  
26 mars, 23 april, 28 maj, 18 juni, 24 september, 22 oktober, 26 november och  
17 december. 
_____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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   Delges: 

 
 

§ 172 Redovisning av besvarade och obesvarade 
medborgarförslag 

Dnr 2011-454-004 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen och nämnderna ska, en gång varje år, till kommunfullmäktige 
redovisa besvarade och obesvarade medborgarförslag. 

Kommunledningskontoret har redovisat besvarade liksom obesvarade 
medborgarförslag. Redovisningen visar, 23 förslag som besvarats under året och 68 
förslag som ännu inte slutbehandlats. 

Allmänna utskottet har föreslagit att redovisningen godkänns. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna redovisningen besvarade och obesvarade medborgarförslag. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   

 



Protokoll 34 (89)
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sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 173 Redovisning av ej färdigberedda motioner. 

Dnr 2011-455-004 

Ärendebeskrivning 
Kommunstyrelsen ska – två gånger per år – lämna en redovisning – till kommun-
fullmäktige över motioner som inte är besvarade. Vid redovisningarna har fullmäktige 
möjlighet att avskriva gamla och/eller inaktuella motioner från vidare handläggning. 

Kommunledningskontoret har förtecknat motionerna samt redovisat den beredning av 
varje motion som hittills skett. Förteckningen upptar 12 motioner. 

Allmänna utskottet har föreslagit att redovisningen godkänns. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att godkänna redovisningen av ej färdigberedda motioner. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   

 



Protokoll 35 (89)
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§ 174 Medborgarförslag om att turistbyrån borde ligga i en 
sjöbod. 

Dnr 2011-173-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, inkom 16 mars 2011, med ett medborgarförslag om att 
turistbyrån borde ligga i en sjöbod. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Kommunledningskontoret har inhämtat yttrande från tekniska nämnden och 
turistbyrån. 

Tekniska nämnden har i yttrande, § 84/2011, beslutat att överlämna 
medborgarförslaget för bedömning av turistbyrån. Tekniska nämnden har ingen 
möjlighet att bedöma förslaget då någon sjöbod inte ingår i kommunens 
fastighetsbestånd. 

I yttrande skriver, turistbyråchef Annika Bergström, att placering av turistbyrån bör 
styras av vad som är bäst för besökare, året om. En sjöbod kan vara rimlig om Möljen 
blir etablerat som evenemangstorg med aktiviteter, året om. Det förutsätter att en 
sjöbod är lämplig som åretrunt-lokal samt att kostnaderna är rimliga och anpassade till 
turistbyråns budget.   

Kommunledningskontoret har, med hänvisning till ovanstående, föreslagit att 
medborgarförslaget får anses vara besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att, med ovanstående yttrande, anse medborgarförslaget besvarat. 

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag.   
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§ 175 Medborgarförslag om att kunna skicka in förslag 
elektroniskt via formulär på hudiksvall.se. 

Dnr 2011-149-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, inkom 16 mars 2011, med ett medborgarförslag om att 
kunna skicka in förslag, elektroniskt via formulär på hudiksvall.se. Förslaget ska sedan 
kunna skrivas under vid besök på kommunen. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Informationsavdelningen har i yttrande uttalat att förslaget är intressant. Ett arbete 
pågår med att färdigställa och lansera kommunens nya webbplats. Därefter, kommer 
det att tas ställning till e-formulär och andra e- tjänster på hudiksvall.se. 

Kommunledningskontoret har därmed förslagit att medborgarförslaget får anses vara 
besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att, med ovanstående yttrande, anse medborgarförslaget besvarat. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   

 



Protokoll 37 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 176 Medborgarförslag om att bilder på kommunens 
personal ska vara tagna mot sjöbodarna. 

Dnr 2011-273-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, inkom 13 april 2011, med ett medborgarförslag om att 
bilder på kommunens personal ska vara tagna mot sjöbodarna. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Informationsavdelningen har i yttrande skrivit att de väljer bakgrund efter 
användningsområde och kan därför inte tillstyrka medborgarförslaget. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget.  

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 177 Medborgarförslag om att dela ut gratis grillar i 
samband med strömmingsfisket i Hudiksvall. 

Dnr 2011-264-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, inkom 13 april 2011, med ett medborgarförslag om att 
dela ut gratis grillar i samband med strömmingsfisket i Hudiksvall. Glada Hudik är en 
anrik fiskarstad och det borde uppmärksammas och hela hamnområdet förvandlas till 
en folkfestplats. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Yttrande har inhämtats från turistbyrån som skriver att idén är intressant men kräver 
samverkan mellan tekniska, renhållning, brandskydd osv. En arbetsgrupp som 
diskuterar möjligheterna att genomföra idén inför sommaren 2012, bör tillsättas. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att medborgarförslaget anses besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Uno Jonsson (S), Olle Borgström (S), 
Mikael Löthstam (S) och Kent Sjöberg (KD) avslag på medborgarförslaget. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Uno Jonsson mfl förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller Uno 
Jonssons mfl förslag.   

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 178 Medborgarförslag om ändring av text på turistbyråns 
skylt. 

Dnr 2011-277-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, inkom 13 april 2011, med ett medborgarförslag om att 
texten på Turistbyråns skylt bör ändras. I stället för ”Turistbyrå” bör det stå ”Glada 
Hudiks turistbyrå”. Dessutom borde skyltarna göras större. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Yttrande har inhämtats från turistbyrån. Turistbyråchef Annika Bergström, skriver att 
ny skyltning till turistbyrån tas upp i budgetarbetet inför 2012. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att medborgarförslaget anses besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att, med ovanstående yttrande, anse medborgarförslaget besvarat. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 179 Medborgarförslag om att satsa på att fler vuxna och 
äldre startar företag med bidrag och stöd från 
kommunen. 

Dnr 2011-160-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, inkom 16 mars 2011, med ett medborgarförslag om att 
satsa på att fler vuxna och äldre startar företag med bidrag och stöd av kommunen. 
För att minska antalet arbetslösa. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Yttrande har inhämtats från Hudiksvalls Näringslivs AB, HNA. Jonas Wiklander, Vd 
för HNA skriver att Hudiksvalls Näringslivs AB under flera år haft Starta Eget kurser. 
Under de senaste fem åren har ca 60 personer utbildats, detta för både arbetslösa och 
icke arbetslösa. Personer som är arbetslösa kan dessutom få utbildning i Starta Eget 
genom Arbetsförmedlingens försorg. 

Kommunledningskontoret har därmed föreslagit att medborgarförslaget anses 
besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att, med ovanstående yttrande, anse medborgarförslaget besvarat. 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 180 Medborgarförslag om att utse världens gladaste 
person  

Dnr 2011-275-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag, 13 april 2011, föreslagit att 
världens gladaste person ska utses och att priset ska delas ut i Hudiksvall. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Informationsavdelningen tycker att idén är rolig men ser det inte som en kommunal 
angelägenhet att arrangera en dylik tävling. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  

att avslå medborgarförslaget 

______   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 181 Medborgarförslag om att skaffa nya vänorter 

Dnr 2011-274-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, föreslår i ett medborgarförslag, 13 april 2011, att 
Hudiksvalls kommun borde skaffa sig tre nya vänorter. Han föreslår Bilbao i Spanien 
samt städer i Kina och Brasilien. Detta för att kommunen och dess invånare skall få ett 
bättre kontaktnät och större möjlighet att utbyta erfarenheter och tillgodogöra sig nya 
intryck. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Det är viktigt med breda kontaktnät både nationellt och internationellt för alla typer av 
verksamheter. I dag möts människor i hög utsträckning via sina intresseområden 
genom Internet och ofta utvecklas dessa till att bli personliga möten. Dessa utbyten 
sköter de kommunala verksamheterna själva, liksom föreningar och företag. Vi anser 
inte att det behöver skapas vänorter i den kommunala organisationens regi. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 182 Medborgarförslag om att kommunfullmäktiges 
dagordning borde visas via projektor i stället för att 
skrivas ut till varje ledamot 

Dnr 2011-268-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, föreslår i ett medborgarförslag, 13 april 2011, att 
kommunfullmäktiges dagordning borde visas via projektor i stället för att skrivas ut på 
papper till varje ledamot. Detta för att minska pappersanvändningen och sänka 
tryckkostnader. 

Kommunledningskontorets yttrande 
I kommunallagen regleras att ordförande ska utfärda en kungörelse om varje 
sammanträde med kommunfullmäktige. Kungörelsen ska innehålla uppgift om tid och 
plats för sammanträdet och om de ärenden som ska behandlas. Kungörelsen ska minst 
en vecka före sammanträdesdagen, på lämpligt sätt, lämnas till varje ledamot och 
ersättare. Kungörelsen ska också tjäna som dagordning för fullmäktiges 
sammanträden. Med hänvisning till gällande lagstiftning föreslås att 
medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget  

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 183 Medborgarförslag om frågor vid allmänhetens 
frågestund samt utbildning i kommunal 
protokollföring 

Dnr 2010-315-035 

Ärendebeskrivning 
Sven G Enström, Hudiksvall har, i medborgarförslag, 23 september 2010, skrivit att 
kommunledningen vägrar att besvara frågan som ställdes till kommunen i oktober 
2005, angående en äldreutredning från 2003, samt frågan om utbildning i kommunal 
protokollföring anordnad av kommunfullmäktige som Enström ställde i september 
2009. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Vad gäller Enströms fråga, den 26 oktober 2005, så besvarades den av dåvarande 
kommunalråd Uno Jonsson vid kommunfullmäktiges sammanträde 31 oktober 2005,  
§ 122.  
Svar i frågan har även givits Enström vid ett flertal andra tillfällen i 
kommunfullmäktige, 2003 Kf §  108, 2004 Kf §§  1, 62, 144 samt 2005 Kf § 102. 

2006 Kf § 19, informerade dåvarande kommundelschef och äldresamordnare, Pia 
Eklund (nuvarande omsorgschef, Pia Andersson) i ärendet. En översiktlig redovisning 
gjordes som svar på Sven G Enströms tidigare frågor.  
Kommunfullmäktige beslöt därefter att frågor och medborgarförslag i ärendet ej får 
väckas då de ansågs fullständigt besvarade vid ett flertal tidigare tillfällen. Svar på 
frågor har även lämnats till Sven G Enström muntligt, vid besök på 
kommunledningskontoret och vid telefonsamtal.  

I februari 2010 § 23 beslutade kommunfullmäktige att avslå Enströms framlagda 
medborgarförslag, daterat 23 oktober 2009, om att en utvärderingsrapport beträffande 
äldrevårdsbeslutet från 2003 ska presenteras. Motivering för avslag var att de frågor 
och medborgarförslag som tidigare ställts angående detta ärende, blivit besvarade på 
ett tillfredsställande sätt. Bland annat vid kommunfullmäktiges sammanträde den 27 
mars 2006, § 19. 

Inget nytt har tillförts ärendet, de svar som avlagts tidigare gäller. 
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Vad gäller frågan, med upprinnelse i kommunfullmäktiges protokoll 2005-05-30, om 
att kommunfullmäktige ska anordna utbildning i kommunal protokollföring, även 
ställd till kommunfullmäktige i september 2009, så är den frågan beredd och besvarad 
av kommunfullmäktige, 2010 § 24.  
Enligt 5 kap, § 57, Kommunallagen ska protokoll föras på ordförandens ansvar. 
Protokollet ska, enligt 5 kap, § 58, redovisa vilka ärenden som fullmäktige handlagt. 
Kommunallagen reglerar överhuvudtaget inte protokollföring av Allmänhetens 
frågestund som för kommunen är en frivillig verksamhet.  

Protokollskrivande personal har adekvat utbildning och kommunledningskontoret 
finner ingen anledning att kommunfullmäktige anordnar separata utbildningar i ämnet. 

Kommunledningskontoret har, med hänvisning till ovanstående, föreslagit att 
medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

______  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde informerar ordförande om att ordföranden 
och förste vice ordföranden har varit på en utbildning, anordnad av Sveriges 
kommuner och landsting, där bland annat protokollföring ingick. 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 184 Medborgarförslag om ordförandes rätt att ingripa i 
protokoll samt väckande av medborgarförslag 

Dnr 2010-342-035 

Ärendebeskrivning 
Sven G Enström, Hudiksvall, har, i medborgarförslag, 8 oktober 2010, föreslagit att 
kommunfullmäktige redovisar var i kommunallagen stöd finns för fullmäktiges 
ordförande att ingripa i annans protokoll och ta bort paragrafer, samt vilket stöd som 
finns för att inte ta upp inkomna medborgarförslag till behandling. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Den första frågan, om ordförandes rätt att ingripa i protokoll, besvarades första 
gången av kommunfullmäktige i oktober 2005 § 122.  
Svaret löd i korthet att, protokoll upprättas på ordförandes ansvar, enligt 
kommunallagen, 5 kap 57 §.  Protokollet ska redovisa vilka ärenden 
kommunfullmäktige handlagt, enligt kommunallagen 5 kap. 58 §. Kommunallagen 
reglerar inte protokollföring av allmänhetens frågestund, då den är ett frivilligt inslag i 
kommunfullmäktiges sammanträde.  

Då den aktuella frågan om äldreomsorgsutredningen kom upp, i maj 2005, hade en 
överenskommelse ingåtts om att frågan skulle besvaras vid senare tillfälle när 
rapporten om utvärdering av äldreomsorgen presenteras. Därför fanns ingen anledning 
att, vid detta tillfälle, protokollföra frågan.  
Vid kommunfullmäktiges sammanträde 27 mars 2006 redovisade dåvarande 
kommundelschef tillika äldreomsorgssamordnare, Pia Eklund översiktligt resultatet i 
utredningen om den framtida äldreomsorgen i Hudiksvalls kommun. 

Därefter har frågan ställts ett flertal gånger. Kommunfullmäktige beslöt den 19 juni 
2006, § 82, att frågan får anses vara färdigbehandlad och redan besvarad och därför 
inte kommer att tas upp fler gånger. Enström har fortsatt att lämna medborgarförslag i 
ärendet vid ett flertal tillfällen och kommunfullmäktige har avslagit dem med 
motivering att frågan redan har besvarats tillfredsställande. Det senaste avslaget i 
ärendet gjordes i kommunfullmäktige i februari 2010, § 24. 

Vad gäller den andra frågan, om stöd för att inte ta upp inkomna medborgarförslag till 
behandling, gäller ett generellt medgivande, av kommunfullmäktige, för kommunens 
medborgare att väcka medborgarförslag. Medborgarförslagen ska vara undertecknande 
av en eller flera personer. Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma 
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medborgarförslag. Beredningsarbetet av olika medborgarförslag är mer eller mindre 
omfattande och utförligt, beroende av ärendets karaktär. De förtroendevalda har det 
yttersta ansvaret för beredningen och avgör om beslutsunderlaget är tillräckligt. 
Medborgarförslag bör beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år 
från det att medborgarförslaget väcktes. Under vissa omständigheter kan 
kommunfullmäktige avskriva ett medborgarförslag från vidare handläggning.  

I aktuellt ärende har således kommunfullmäktige ansett att medborgarförslagen under 
ett flertal gånger tidigare varit besvarade och har då beslutat att medborgarförslagen 
inte fått väckas. 

Kommunledningskontoret har, med hänvisning till ovanstående, föreslagit att 
medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget  

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 185 Medborgarförslag om allmänhetens frågestund 

Dnr 2011-198-035 

Ärendebeskrivning 
Ivar Björk, Hudiksvall, har i medborgarförslag, 21 mars 2011, föreslagit att alla typer av 
frågor, oavsett om de finns med på ärendelistan, ska tillåtas vid allmänhetens 
frågestund. Vidare föreslås att frågeställaren ska ges replikrätt, att krav ställs på att alla 
frågor som lämnas in i tid skall besvaras på aktuellt kommunfullmäktigemöte, att 
möjligheten att ställa frågor annonseras samt att andra förändringar som ökar 
demokratin genomförs. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Enligt arbetsordningen för kommunfullmäktige i Hudiksvalls kommun 25 § ska 
allmänheten beredas tillfälle att ställa frågor om ärenden som finns på ärendelistan. I 
kungörelsen till dessa sammanträden ska anges att Allmänhetens frågestund ska 
förekomma. Under frågestunden får någon överläggning inte förekomma. 
Ordföranden bestämmer efter samråd med vice ordförandena, hur frågestunden ska 
genomföras. 

I förarbeten och kommentarer till kommunallagen påtalas att en allmänhetens 
frågestund lämpligen hålls innan fullmäktige behandlar de ärenden som är föremål för 
allmänhetens frågor. Det påtalas också att det inte är lämpligt att ha överläggningar 
under själva frågestunden. Ovanstående talar för att frågor under allmänhetens 
frågestund bör behandla frågor som finns på ärendelistan. 

Möjligheten att ställa frågor på allmänhetens frågestund finns med som en punkt på 
kommunfullmäktiges dagordning. Annonsering, av kommunfullmäktiges 
sammanträden, i lokaltidningen sker numera endast med uppgift om tid och plats, i 
övrigt hänvisas till kommunens hemsida  

Frågor om att förändringar som ökar demokratin och nödvändiga förändringar för att 
genomföra dessa diskuteras kontinuerligt av kommunfullmäktiges gruppledare och 
presidium. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 186 Medborgarförslag om att kommunen inte bör ha 
engångsmuggar på sina sammanträden 

Dnr 2011-266-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag, 13 april 2011, föreslagit att 
kommunen inte bör ha några engångsmuggar av plast på sina sammanträden. I stället 
bör man använda glas- eller pappersmuggar. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Vid de sammanträden som hålls inom kommunhuset används idag endast 
undantagsvis engångsmuggar. I de flesta fall används de glas som cafeterian 
Kaffemuggen kan tillhandahålla. Vid kommunfullmäktiges sammanträden i Folkets 
hus används plastmuggar. Kommunekologen har informerat ansvariga för 
kommunfullmäktige, kommunstyrelsen och nämndsammanträden om vikten av att 
använda glas där det är möjligt och pappersmuggar i andra hand. I en övergångsperiod 
kommer de plastmuggar som köpts in att användas. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att, med hänvisning till ovanstående 
redovisning, medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 187 Medborgarförslag om att kommunen bör bli bättre på 
att informera invånarna om sin verksamhet 

Dnr 2011-267-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag, 13 april 2011, föreslagit att 
kommunen bör bli bättre på att informera invånarna om sin verksamhet. För att 
uppnå detta bör man använda sig mer av sociala medier. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Kommunen arbetar på olika sätt med att utöka användningen av sociala medier. Flera 
verksamheter har t ex. redan öppnat egna sidor på facebook. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 188 Medborgarförslag om att grafisk profil borde finnas 
tillgänglig på hudiksvall.se för nedladdning 

Dnr 2011-155-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag, 16 mars 2011, föreslagit att 
grafisk profil, för anställda eller för arrangörer i kommunens namn, borde finnas 
tillgängliga på kommunens hemsida för nedladdning. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Anledningen till att kommunen valt att inte lägga ut vår grafiska profil på hudiksvall.se 
är att det är den kommunala organisationens varumärke och vi vill veta var och hur 
den grafiska profilen används. 

Om behov uppstår av att använda vår logotype kan kommunens informations- 
avdelning kontaktas. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget ska avslås. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 189 Medborgarförslag om att kommunen borde bidra till 
att en högskola öppnas 

Dnr 2011-178-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag, 16 mars 2011, föreslagit att 
kommunen borde bidra till att en högskola öppnas för att locka fler unga till 
kommunen.  

Lärande – och kulturnämndens yttrande 
Lärande- och kulturnämnden har bland annat åtagit sig att arbeta för att höja 
utbildningsnivån i kommunen för vuxna. Centrum för utveckling och lärande, Cul, är 
ett verktyg för att nå åtagandet bland annat genom att ansöka om och anordna 
Yrkeshögskoleutbildningar, samt att fungera som Lärcentrum för distansförlagda 
högskolekurser och program.  

Högskoleutbildning är ett statligt ansvar vilket gör att en kommun inte vare sig kan 
eller får starta en egen Högskola. 

2011 bedrivs fyra yrkeshögskoleutbildningar vid Cul och de planerar att ansöka om 
åtta utbildningar inför yrkeshögskolans höstutlysning vilket ytterligare skulle stärka Cul 
som ledande anordnare i Norrland. En ansökan till och drift av yrkeshögskola 
förutsätter samarbete med arbetsliv och universitet/högskola. Mer eller mindre 
institutionaliserat samarbete förekommer redan idag. En rad nya samarbeten initieras i 
samband med årets ansökningsarbete. Cul och Mittuniversitetet startar med ett 
gemensamt utvecklingsprojekt, en yrkeshögskoleutbildning med inriktning på 
nätplanerare/projektör, fibernät. 

Lärande- och kulturnämnden har föreslagit att medborgarförslaget därmed är besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt lärande- och kulturnämndens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

______  
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   

 



Protokoll 55 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 190 Medborgarförslag om att Folkets Hus borde 
användas som kulturcentrum 

Dnr 2011-164-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag, 16 mars 2011, föreslagit att 
Folkets Hus borde användas som ett kulturcentrum där utställare kan ställa ut och där 
nya konstverk kan utvecklas. Grundström föreslår att det i lokalerna bör finnas hjälp 
för nyföretagare och alternativ konst samt ny konst.  

Lärande – och kulturnämndens yttrande 
En översyn pågår redan när det gäller Folkets Hus. Det innebär att kulturavdelningen 
har fått i uppdrag av kommunledningen att lämna förslag kring Folkets Hus framtid 
utifrån genomförda möten med fokusgrupper.  

Lärande- och kulturnämnden har föreslagit att medborgarförslaget därmed är besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt lärande- och kulturnämndens förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 191 Medborgarförslag om att digitalisera gamla tidskrifter 
och annan litteratur 

Dnr 2011-162-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i medborgarförslag, 16 mars 2011, föreslagit att gamla 
tidskrifter och annan litteratur som finns bevarad i kommunens ägor borde 
digitaliseras och göras tillgänglig för framtiden. Alltså, skapa digitala dokument utav 
gamla tidningar och göra dem sökbara i stora index. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Tidskrifter och litteratur faller under lag (1960:729) om upphovsrätt av litterära och 
konstnärliga verk. Möjligen skulle biblioteken med stöd av gällande lagstiftning kunna 
framställa enstaka digitala exemplar i ett bevarandesyfte. Upphovsrättslagen är 
omfattande och komplicerad. Reglerna är svårtolkade vilket får till följd att biblioteken 
inte vågar satsa på dyrbara digitaliseringsprojekt. 

Vid Kungliga biblioteket i Stockholm (KB) finns en expertgrupp som har till uppgift 
att ta fram digitala exemplar av allt från dagstidningar till webbsidor. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 192 Medborgarförslag om att utlysa en tävling för att göra 
Hudiksvall till en trevligare stad  

Dnr 2011-156-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i medborgarförslag, 16 mars 2011, föreslagit att 
kommunen borde utlysa en tävling i hur vi ska kunna göra Hudiksvall till en trevligare 
stad att leva i och hur vi ska få fler att flytta hit. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Hudiksvalls Näringslivs AB genomförde 2010 under ”Verka leva bo mässan” en sådan 
tävling. Kommunens informationsavdelning anser det inte motiverat att inom den 
närmsta framtiden genomföra en tävling av samma karaktär. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

______  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 193 Medborgarförslag om upphandling av burägg i 
Hudiksvalls kommun  

Dnr 2011-313-035 

Ärendebeskrivning 
Daniel Ekblom, Bjuråker, har i medborgarförslag föreslagit att ”Hudiksvalls kommun 
fattar beslut om att av djuretiska skäl inte upphandla eller köpa in burägg i sin 
verksamhet”. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Hudiksvalls kommuns kostenhet har yttrat sig i ärendet och förklarar Hudiksvalls 
kommuns policy och avtal gällande inköp. Hudiksvalls kommun, gör tillsammans med 
inköpsorganisationen, Inköp Gävleborg, och övriga kommuner i Gävleborg 
gemensam upphandling. Vid upphandling ställs olika kvalitetskrav på livsmedel. Vad 
gäller hönsägg så är ett av kvalitetskraven att ägg ska komma från frigående höns. 
Inköp görs enligt avtal och därmed förekommer inte burägg hos de verksamheter som 
ligger under kostenheten. 

Kommunledningskontoret har, med hänvisning till kostenhetens yttrande, föreslagit att 
medborgarförslaget anses besvarat. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 194 Medborgarförslag om att kommunen bör ha 020-
nummer som är gratis att ringa  

Dnr 2011-263-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i medborgarförslag, föreslagit att kommunen bör ha 
ett 020-nummer som är gratis att ringa med motiveringen att det inte ska vara en 
klassfråga vem som kontaktar kommunen. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Tekniska nämnden har genom beslut, § 117/2011, yttrat sig i ärendet. Med ett 020- 
nummer går det inte att ringa direktnummer och möjligheten för kommunen att ta 
samtalskostnader är inte tänkbar i nuvarande ekonomiska läge. Personalstyrkan måste 
dubbleras eftersom alla samtal måste kopplas och servicen blir sämre på grund av 
långa väntetider. 

Kommunledningskontoret har, med hänvisning till tekniska förvaltningens yttrande, 
föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget 

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 195 Medborgarförslag om fria busskort för unga  

Dnr 2011-172-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i medborgarförslag föreslagit att alla ungdomar bör få 
fria busskort för att därmed minska bilberoendet och koldioxidutsläppen samtidigt 
som det kollektiva resandet kan öka. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Lärande- och kulturnämnden har yttrat sig i ärendet, § 101/2011. De anser att 
förslaget är bra men saknar medel i egen budget för att klara kostnaden. Det hänvisas 
till den utredning som pågår vid kommunledningskontoret, för att i enlighet med 
majoritetspartiernas förslag, genomföra kostnadsfria busskort för ungdomar.  

Kommunledningskontoret har med anledning om den politiska majoritetens vilja att 
införa fria kollektivtrafikresor för kommunens barn och ungdomar utrett 
förutsättningarna för en sådan reform. Ekonomiska resurser avsattes i budget för 
2011. Kommunfullmäktige beslutade, § 130/2011, att låta införa avgiftsfria 
kollektivtrafikresor med buss och tåg inom kommunen, något som beräknas träda i 
kraft i slutet av 2011. Av främst kostnadsskäl valde fullmäktige att avgränsa satsningen 
till gymnasieungdomar. 

Kommunledningskontoret bedömer att fullmäktiges beslut ligger i linje med 
medborgarförslaget. Då beslut redan är fattat saknas anledning att vidta ytterligare 
åtgärd. Medborgarförslaget kan med hänvisning till ovanstående yttrande anses vara 
besvarat. 

Allmänna utskottet har förslagit att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslag besvarat. 

_____  
Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag.  
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§ 196 Medborgarförslag om att det på hemsidan bör finnas 
förslag på hur man kan formulera ett 
medborgarförslag 

Dnr 2011-170-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo har, i ett medborgarförslag, föreslagit att det borde finnas 
exempel på hur man skriver ett medborgarförslag på hemsidan.  

Kommunledningskontorets yttrande 
Genom en rundvandring på olika kommuners hemsidor kan man se att vissa 
kommuner har en blankett på sin hemsida som allmänheten kan använda sig av när de 
skriver ett medborgarförslag. Andra kommuner väljer att lägga ut en del, eller alla, 
medborgarförslag på hemsidan.  

Under hösten 2011 införs Hudiksvalls kommuns nya hemsida.  
Då kommunledningskontoret tycker att förslaget är bra kommer vi efter införandet av 
den nya hemsidan diskutera vilken lösning som passar vår hemsida bäst.  

Kommunledningskontoret har föreslagit bifall till medborgarförslaget. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  

att bifalla medborgarförslaget. 

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 197 Medborgarförslag om möjligheten att lämna in 
medborgarförslag som videomeddelande  

Dnr 2011-174-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i ett medborgarförslag fört fram att medborgarförslag 
borde kunna lämnas in som ett videomeddelande.  

Kommunledningskontorets yttrande  
En till två veckor innan varje sammanträde skickas en dagordning ut till samtliga 
ledamöter och ersättare såväl som massmedia och övrig allmänhet som anmält sitt 
intresse. Även handlingar till ärendena skickas vanligtvis ut vid detta tillfälle så att de 
förtroendevalda har god tid på sig att sätta sig in i ämnet. Vanligtvis kopieras 
handlingarna och papperskopiorna skickas ut via posten. För exempelvis 
utvecklingsutskottet, som oftast har väldigt få handlingar, har vi valt att skicka ut dessa 
via e-post. 

Ett medborgarförslag, inkommet som videomeddelande, skulle kräva att samtliga 
mottagare har digitala möjligheter att ta emot videomeddelandet, i dagsläget finns inte 
den möjligheten. 

Kommunledningskontoret har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget.  

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 198 Medborgarförslag om att alla medborgarförslag 
borde få ett nummer.  

Dnr 2011-171-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har inkommit med ett medborgarförslag om att alla 
medborgarförslag borde få ett nummer som man kan använda sig av för att följa upp 
var handlingen befinner sig och se resultatet.  

Kommunledningskontorets yttrande 
En av Sveriges fyra grundlagar är tryckfrihetsförordningen. Den ger såväl svenska som 
utländska medborgare rätt att ta del av allmänna offentliga handlingar hos myndigheter 
och förvaltningar, det brukar kallas offentlighetsprincipen. Syftet är att ge 
medborgaren insyn och möjlighet att kontrollera hur politiker och tjänstemän sköter 
vår kommun. 

En handling kan beskrivas som någonting som innehåller information av något slag, 
exempelvis ett brev, protokoll, beslut eller e-post. När en handling kommer in till 
kommun får den ett diarienummer.  

Genom att ringa till kommunens registratorer kan allmänhet och massmedia få svar på 
frågor som exempelvis; när ärendet kom in, vem som handlägger ärendet och vad som 
har hänt med ärendet. När ett medborgarförslag tagits upp i antingen 
kommunfullmäktige eller någon nämnd skickas ett protokollutdrag ut till 
förslagsinlämnare så att han/hon får ta del av beslutet.  

Kommunledningskontoret har föreslagit att medborgarförslaget därmed anses 
besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt allmänna utskottets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar  

att anse medborgarförslaget besvarat.  

_____  
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 199 Medborgarförslag om möjligheten att kunna påverka 
på fler sätt än via medborgarförslag  

Dnr 2011-169-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har i medborgarförslag, föreslagit att kommunen borde ta 
till sig förslag på fler sätt än via medborgarförslag. Ett medborgarförslag är bara ord på 
ett papper. Det föreslås att förslag, även bör kunna lämnas via dialog, e-post och 
telefonsamtal. 

Kommunledningskontorets yttrande  
Medborgarförslag är ett formellt sätt att påverka den kommunala verksamheten  
som styrs av kommunallagen. Ett annat formellt sätt att påverka är allmänhetens 
frågestund. På kommunfullmäktiges sammanträden har allmänheten en möjlighet att 
ställa frågor.  

Det finns även flera informella sätt att påverka vad som händer i vår kommun. 
Informella sätt är ett väldigt vanligt sätt att påverka. Det pågår ständigt dialoger mellan 
medborgare, förtroendevalda och/eller tjänstemän. Dessa dialoger välkomnas från 
kommunens sida då det kan leda till att kommunens verksamhet utvecklas och 
förbättras. Kommunikationen mellan aktörerna sker dagligen på många olika sätt som 
via möten, telefonsamtal, brev och e-post.  

Kommunen ordnar även formella träffar som medborgarna får delta i. Ett exempel på 
detta är träffarna om framtidens Folkets Hus i Hudiksvall som medborgarna vid flera 
tillfällen bjudits in till. Under våren 2011 har allmänheten vid flera tillfällen haft 
möjlighet att träffa kommunalråden för att diskutera aktuella frågor på biblioteken i 
Hudiksvall och Delsbo. Dessa träffar fortsätter under hösten 2011. 

Kommunen försöker ständigt utveckla och öka allmänhetens deltagande.  

Kommunledningskontoret har, med ovanstående redovisning, ansett att 
medborgarförslaget är besvarat.  

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 
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Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 
_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 200 Medborgarförslag om lokalisering av kommun-
verksamheten  

Dnr 2011-163-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har väckt medborgarförslag om att lokalisera hela 
kommunverksamheten till en plats utanför Guldsmeden. På så sätt skulle kommunen 
kunna få mer anpassade lokaler och Guldsmeden kan nyttjas av företagare och 
organisationer i större omfattning. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Det helägda, kommunala bolaget Fastighets AB Glysis, förvaltar och utvecklar 
fastigheten Guldsmeden. Affärsidén är att tillhandahålla effektiva och ändamålsenliga 
lokaler för att möta både privata och offentliga aktörers behov av lokaler i syfte att 
utveckla och befästa Hudiksvalls position som en livskraftig småstad med god 
kommersiell service. Fastigheten Guldsmeden är belägen i centrala Hudiksvall och 
utgör ett av stadens köp- och kontorscentrum. Fastigheten rymmer fem våningar med 
affärs- och kontorslokaler. Företaget har mycket få vakanser, det är attraktivt att 
bedriva affärsrörelse eller att ha kontorslokaler i fastigheten. Företaget går bra och 
uppvisar årligen vinster som går tillbaka till ägaren, kommunen. 

Under årens lopp har det förts diskussioner om att lokalisera kommunhuset till andra 
lokaler än Guldsmeden. En fördel med en sådan förändring är att kommunen kan hyra 
ut mer kontorsyta i centralt belägna lokaler som därmed kan betinga en hyresintäkt. 
Särskilt skulle detta vara angeläget om kommunen har tillgång till egna lokaler som är 
friställda. Ett annat alternativ är att en flytt av kommunens verksamheter från 
Guldsmeden öppnar för en försäljning av fastigheten. Intäkterna från en försäljning 
skulle då kunna användas bl.a. till andra angelägna långsiktiga investeringar. En flytt 
förutsätter emellertid att kommunen kan få tillgång till väl fungerande lokaler och till 
en lägre kostnad på annat håll.  

Mot en flytt av kommunhuset talar att lokalerna på Guldsmeden ställdes i ordning just 
som ett kommunhus. Även om det finns behov av förbättringsåtgärder i nuvarande 
lokaler kan det vara svårt att finna en lokal som fyller de behov och krav som kan 
ställas på ett kommunhus utan omfattande om- och tillbyggnationer. En ytterligare 
nackdel med att flytta kommunhuset är att det därigenom riskerar att få ett mindre 
centralt läge vilket kan försämra servicen för medborgare, brukare och andra som har 
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ärenden till kommunen. Det är också en fördel för kommunen att som attraktiv 
arbetsgivare kunna erbjuda anställning i arbetsplatser centralt belägna i stadskärnan. 

Det är vidare angeläget att påpeka att kommunen bedriver många olika sorters 
verksamheter där endast en mindre del finns samlad i kommunhuset i Guldsmeden. 
Skolor, äldreboende, vatten och avlopp, räddningstjänst och fritidsverksamhet är några 
av de verksamheter som inte finns lokaliserade till kommunhuset. Däremot finns 
flertalet förvaltningsledningar och staber belägna där. Att som förslagsställaren anger 
samla ”hela kommunen på ett ställe”, vilket måtte antas omfatta även nyss nämnda 
verksamheter som i dagsläget finns utanför Guldsmeden, bedöms inte vara 
ändamålsenligt. 

Kommunstyrelsen har tillsatt en politisk styrgrupp med syfte att se över kommunens 
fastighetsförvaltning och bolagsorganisation. Frågor som rör bl.a. bolaget som driver 
Guldsmeden kommer att aktualiseras i denna översyn. Den kan också, åtminstone 
indirekt, komma att beröra kommunhusets lokalisering.  

Kommunledningskontoret anser att det finns goda tankar i medborgarförslaget som 
handlar om att kommunen ska använda sina kontors- och andra lokalytor på ett så 
effektivt sätt som möjligt. Kommunen måste också vara beredd att ständigt ompröva 
om en viss lokalisering är mest ändamålsenlig. I slutändan handlar det om att bedriva 
en så effektiv lokalförvaltning som möjligt för att därigenom få mer resurser över till 
den s.k. kärnverksamheten – vård, skola och omsorg. Detta är för övrigt en av 
grundförutsättningarna för översynen av fastighetsförvaltning m.m. Däremot är det i 
detta läge inte aktuellt att ta ställning till en ev. ny lokalisering av kommunhuset.  

Kommunledningskontoret har föreslagit att medborgarförslaget avslås. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå medborgarförslaget. 

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   



Protokoll 69 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 201 Medborgarförslag om digitala sändningar av 
fullmäktiges sammanträden 

Dnr 2011-177-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har, i ett medborgarförslag, föreslagit att 
kommunfullmäktiges sammanträden filmas och sänds digitalt. Syftet är att fler ska få 
möjlighet att engagera sig. 

Kommunledningskontorets yttrande 
Frågan om digitala sändningar av fullmäktiges sammanträden har varit uppe för 
politisk prövning i kommunfullmäktige redan under förra mandatperioden. En motion 
om detta av Tommy Ljung (M) bifölls varefter kommunledningskontoret tog fram ett 
underlag för kostnader samt hur sändningarna skulle kunna genomföras – internt i 
kommunen eller av någon extern resurs. Den bedömning som gjordes då var att 
sändningarna skulle kosta ca 200 000 - 250 000 kr per år. Då förslaget sammanföll med 
den omfattande ekonomiska krisen 2009 och kommunen införde ekonomiska 
bromsåtgärder bedömdes det inte möjligt att genomföra dessa kostnadsutökningar vid 
aktuellt tillfälle. Frågan om digitala sändningar hänsköts därför till nästa mandatperiod, 
dvs. den som gäller fr.o.m. 2011. 

Förutom argument om att fler ska kunna engagera sig är digitala sändningar med bild 
att föredra framför endast ljudsändningar eftersom värdet ökar för tittaren när hon kan 
se talaren. Dessutom går det att lägga ut bilder i form av presentationer som visas i 
sammanträdeslokalen. Utvecklingen gör det vidare möjligt att koppla olika interaktiva 
funktioner till webbsändningen, t ex chatfunktion.  

Dessa argument torde inte ha förändrats sedan frågan prövades förra gången. Skäl talar 
således för att bifalla medborgarförslaget. Frågan om ekonomiska resurser till att 
genomföra sändningarna måste prövas i budgetarbetet. Erfarenheter från andra håll 
visar på att sändningskonceptet blir lyckosamt då ansvaret läggs på medarbetare som 
har ett stort intresse och engagemang, t ex vad avser tekniken, för att genomföra 
sändningarna. Detta bör tas med i prövningen om och vilken del av 
kommunorganisationen som ska ansvara för genomförandet av sändningarna. 

Sammantaget anser kommunledningskontoret att medborgarförslaget bör bifallas och 
att därmed kommunstyrelsen får i uppdrag att ta med kostnadsökningen i 
budgetarbetet. Kommunstyrelsen bör även besluta om sändningarna ska genomföras 
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internt i kommunen eller av en extern operatör och var i kommunen ansvaret för 
sändningarnas genomförande ska ligga. 

Kommunledningskontorets har föreslagit bifall till medborgarförslaget. 

Allmänna utskottet har föreslagit att medborgarförslaget ska anses vara besvarat. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat med hänvisning till ovanstående redovisning.  

_____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 202 Medborgarförslag om uppsättning av skyltar vid 
infarterna till Hudiksvall 

Dnr 2011-276-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har lämnat in medborgarförslag om att det bör sättas upp 
skyltar närmare infarterna till Hudiksvall som visar vad som finns att se och göra i 
staden. Dessa ska få bilister att svänga av till staden. Inne i staden bör finnas skylt som 
välkomnar besökarna till Hudiksvall. Därutöver föreslår han att områdena kring 
infarterna borde fräschas upp. 

Yttranden 
Informationsavdelningen skriver i yttrande att de liksom förslagsställaren anser att det 
är angeläget att informera besökare om kommunen, t ex vid E4:an.  
Kommunfullmäktige har därför beslutat att informera om besöksmål, 
näringsverksamhet m m samt tillhandahålla kartor längs E4. Planerna är att 
rastplatserna vid Vik, Stor-Yan och Tjurmyran ska innehålla sådan information. 
Kommunledningskontoret har också, tillsammans med andra förvaltningar och 
turistbyrån, inlett ett planeringsarbete med elektroniska skyltar i kommunen. Beslut om 
detta tas i samband med budget. 

Turistbyrån meddelar att en total skyltning pågår i och med öppnandet av den nya E4 
sträckningen. Traditionella, tryckta skyltar kommer att sättas upp. 

Tekniska nämnden skriver i sitt yttrande att områdena kring infarterna till Hudiksvall 
bara delvis är ägda av kommunen. Vad gäller kommunens ytor sköts de med 
regelbunden slyröjning, släntslåtter, gräsklippning m m. Parksektionens utsättning av 
blommor och övrig parkskötsel prioriteras vid infarterna och dess rondeller. 

Kommunledningskontoret har, med hänvisning till ovanstående yttranden, föreslagit 
att medborgarförslaget ska anses besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat. 
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Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   
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§ 203 Medborgarförslag om pantrör för flaskor och burkar 

Dnr 2011-151-035 

Ärendebeskrivning 
Björn Grundström, Delsbo, har lämnat in medborgarförslag om att kommunen bör 
ställa ut pantrör, för att förhindra att pantflaskor och burkar hamnar på marken eller i 
soptunnor, där de inte hör hemma. Det skulle också hjälpa kommunen att bli en 
klimatsmartare kommun, anser förslagsställaren.  

Yttranden 
Tekniska nämnden skriver i yttrande att återbruk och återvinning av produkter och 
material är de högsta stadierna i den så kallade avfallshierarkin. Erfarenheter från 
parksektionen, som ansvarar för bland annat tömning av papperskorgar, visar att de 
ekonomiska incitament som idag finns via pantsystemet fungerar väl. Ett flertal privata 
initiativ gör att väldigt liten andel av den pantbara delen av avfallet i papperskorgarna 
faller utanför pantsystemet. Parksektionen gör även den bedömningen att pantrören i 
sig inte skulle minska nedskräpningen. De personer som idag inte använder 
papperskorgar och dylikt kommer troligen inte att anstränga sig mer för att slänga i ett 
pantrör.  
Däremot kan det ha en pedagogisk/informativ effekt att erbjuda pantrör som ger en 
positiv bild till kommunens miljöarbete. Pantrör eller motsvarande kommer att 
övervägas vid nyinvesteringar och utbyten av befintlig utrustning. 

Miljökontoret skriver i sitt yttrande att de varit i kontakt med företaget Returpack, som 
testat systemet i 26 kommuner för att ta del av deras resultat. Utvärderingarna har alla 
varit positiva. Miljökontoret anser att medborgarförslaget är bra och att tekniska 
förvaltningen, som ansvarig för renhållning, snarast bör kontakta Returpack för att 
erhålla pantrör. 

Kommunledningskontoret har med hänvisning till ovanstående yttranden, föreslagit 
att medborgarförslaget bifalls. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla medborgarförslaget.  



Protokoll 74 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

_____   

 



Protokoll 75 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 204 Medborgarförslag om att flytta statyn av August Palm 
och döpa om Folkets Hus 

Dnr 2011-262-035 

Ärendebeskrivning 
Kjell-Olof Hofsberger, Hudiksvall har inlämnat ett medborgarförslag om att statyn av 
August Palm bör flyttas från Folkets Hus till Åvik och att Folkets Hus byter namn till 
Konserthus på den ena sidan och till Stadsbibliotek på den andra sidan. Vidare föreslås 
att en staty och byster av stadens största musikprofiler uppförs som utsmyckning. 

Yttranden 
Tekniska nämnden föreslår i yttrande att lärande- och kulturförvaltningen utreder 
frågan kring en eventuell flytt av statyn av August Palm.  
Att flytta ett konstverk är i vissa fall något man endast kan göra i samråd med 
konstnären. Den dialogen och förslag på eventuell ny placering görs lämpligen av 
representanter för kulturen.  
Byte av namn på Folkets Hus är pågår. 

Lärande- och kulturnämnden skriver i yttrande att en utredning pågår när det gäller 
Folkets Hus. Det innebär bland annat att kulturavdelningen fick i uppdrag av 
kommunledningen att lämna förslag kring Folkets Hus framtid utifrån genomförda 
möten med fokusgrupper. Kulturavdelningen redovisade delrapporten i juni 2011 och 
kommunstyrelsen tog några delbeslut. Förslagsställarens förslag får ingå i den fortsatta 
utredningen. 
Lärande- och kulturnämnden anser därmed medborgarförslaget besvarat. 

Kommunledningskontoret har med hänvisning till ovanstående yttranden, föreslagit 
att medborgarförslaget ska anses besvarat. 

Allmänna utskottet har tillstyrkt kommunledningskontorets förslag. 

Vid kommunstyrelsens sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S) avslag på 
medborgarförslaget. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till allmänna utskottets förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunstyrelsen bifaller allmänna 
utskottets förslag. 



Protokoll 76 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att anse medborgarförslaget besvarat    

Emot beslutet och till förmån för Mikael Löthstams förslag reserverar sig Mikael 
Löthstam (S), Susanne Östh (S), Majvor Westberg-Jönsson (S), Uno Jonsson (S), Siw 
Karlsson (S), Olle Borgström (S) och Daniel Pettersson (V).      

_____  

Vid kommunfullmäktiges sammanträde yrkar Mikael Löthstam (S) avslag på 
medborgarförslaget. 

Ordföranden framställer proposition om bifall antingen till kommunstyrelsens förslag 
eller till Mikael Löthstams förslag, och finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt kommunstyrelsens förslag. 

Emot beslutet reserverar sig Agneta Brendt (S), Sven-Åke Thoresen (S), Majvor 
Westberg-Jönsson (S), Siw Karlsson (S), Uno Jonsson (S), Göran Thapper (S), Ingvar 
Persson (S), Anna-Karin Keisu (S), Mikael Löthstam (S), Bente Sandström (S), Olle 
Borgström (S), Mona Celander (S), Susanne Östh (S), Rolf Sundell (S), Lilian 
Holmgren (S), Lena Hallqvist (S), Börje Sundin (S), Daniel Fors (S), Daniel Pettersson 
(V), Delshad Saleh (V), Elisabeth Swedman (V), Alf Norberg (V) och Ronney Olsson 
(V).                        

_____   

 



Protokoll 77 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 205 Val av ledamöter och ersättare till Kostnämnden för 
åren 2011-2014 

Dnr 2010-451-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har att utse kommunens representanter i Kostnämnden för åren 
2011-2014. Kommunfullmäktige beslutade 2010-12-13 och 2011-02-21 att ledamöter 
och ersättare ska utses vid senare tillfälle eftersom förhandlingar och avtal med 
Landstinget ännu inte var klara. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ledamöter och ersättare i Kostnämnden, för ovan nämnda mandatperiod, utse 
följande: 

Ledamöter   Ersättare 

Karl-Olof Tunelid, 320801-1910, (M) ordf 
Långgatan 52 
824 52 Hudiksvall 

Birgitta Peräinen, 390707-7501, (FP)  
Idrottsvägen 18 
825 31 Iggesund 

Jessica Norman, 840323-7525, (C) v ordf 
Hamre 216 
824 91 Hudiksvall  

Vakant (MP) 

 

Vakant (S)  
 

Vakant (S) 

 
____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____ 



Protokoll 78 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 206 Val av ny ledamot i Svågadalsnämnden 

Dnr 2011-608-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har att utse ny ledamot i Svågadalsnämnden efter Sven-Erik 
Eriksson som avlidit. 

Av resultatet vid nomineringsvalet till Svågadalsnämnden, framgår att Helmuth 
Klingenberg, opol, (68 röster) står i tur att inträda som ledamot och Marianne 
Joelsson(47 röster) står i tur att inträda som ersättare.  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ledamot i Svågadalsnämnden utse Helmuth Klingenberg, opol, 490306-1879, 
Österstråsjö 50, 820 62 Bjuråker, samt 

att till ny ersättare i Svågadalsnämnden utse Marianne Joelsson, opol, 550512-7729, 
Tallbacken 9, 820 62 Bjuråker. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____ 
 

  



Protokoll 79 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 207 Val av ny ordförande i Svågadalsnämnden 

Dnr 2011-609-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige har att utse ny ordförande i Svågadalsnämnden efter Sven-Erik 
Eriksson som avlidit. 

Av resultatet vid nomineringsvalet till Svågadalsnämnden, framgår att Annette 
Svensson fick flest röster (143) och därefter Marianne Rahm (111).  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ordförande i Svågadalsnämnden utse Annette Svensson, samt 

att till ny vice ordförande Marianne Rahm. 

____ 

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____ 
 
 



Protokoll 80 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 208 Val av ny ledamot i Svågadalsnämnden efter Peter 
Eriksson, opol, som entledigats 

Dnr 2011-445-102 

Ärendebeskrivning 
Av resultatet vid nomineringsvalet till Svågadalsnämnden, framgår att Kenneth Kalén, 
opol, (79 röster) står i tur att inträda som ledamot och Arne Edström (50 röster) står i 
tur att inträda som ersättare.  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ledamot i Svågadalsnämnden utse Kenneth Kalén, opol, 440820-7035, 
Björsarv 49, 820 62 Bjuråker, samt 

att till ny ersättare (efter Kenneth Kalén) utse Arne Edström, opol, 341221-8038, 
Norrberg 31, 820 62 Bjuråker. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____ 
 



Protokoll 81 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 209 Val av ny ersättare i kommunstyrelsen efter Lennart 
Skoglund (FP) som entledigats 

Dnr 2011-480-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2011 att bifalla Lennart Skoglunds 
anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i kommunstyrelsen.  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ersättare i kommunstyrelsen utse Gunnel Nordin (FP), 4400519-9023, 
Njutångers Boda 5, 825 93 Njutånger. 

____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____ 
 



Protokoll 82 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 210 Val av ny ersättare i regionfullmäktige efter Lennart 
Skoglund (FP) som entledigats 

Dnr 2011-482-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2011 att bifalla Lennart Skoglunds 
anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i regionfullmäktige.  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige  
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ersättare i regionfullmäktige utse Carina Ericsson (FP), 540209-7686, 
Räffelmansvägen 3 c, 824 42 Hudiksvall. 

____   

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____ 
 



Protokoll 83 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 211 Val av ny ersättare till Hälsingeutbildnings årsstämma 

Dnr 2011-503-102 

Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige beslutade 26 september 2011 att entlediga Anna-Karin Keisu (S) 
från uppdrag som ersättare vid Högskolesamverkan i Hälsingland ek förening och 
valde in Gerd Olsson (S) som ny ersättare. 

Gerd Olsson (S) är redan ersättare till Hälsingeutbildnings årsstämma och man kan 
inte inneha båda befattningarna, därför måste ny ersättare, för henne utses till 
Hälsingeutbildnings årsstämma  

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att till ny ersättare vid Hälsingeutbildnings årsstämma utse Nina Burchardt, 740328-
7621, (S), Lyran 40, 825 32 Iggesund.  

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____  



Protokoll 84 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 212 Anhållan från Jenny Brink, opol, om entledigande 
från uppdrag som ersättare i Svågadalsnämnden. 

Dnr 2011-593-102 

Ärendebeskrivning 
Jenny Brink anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Jenny Brinks anhållan om entledigande, samt 

att ny ersättare i Svågadalsnämnden utses vid nästa sammanträde. 
____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____  
 



Protokoll 85 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 213 Anhållan från Mathias Johansson (S) om 
entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige 

Dnr 2011-604-102 

Ärendebeskrivning 
Mathias Johansson (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Mathias Johanssons anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
kommunfullmäktige, samt 

att anhålla om ny röstsammanräkning hos Länsstyrelsen. 

____  

Kommunfullmäktige beslutar 
enligt valberedningens förslag. 

____  
 



Protokoll 86 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 214 Anhållan från Mathias Johansson (S) om 
entledigande från uppdrag som ersättare i social- 
och fritidsnämnden. 

Dnr 2011-605-102 

Ärendebeskrivning 
Mathias Johansson (S) anhåller om entledigande från rubricerat uppdrag. 

Valberedningens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar 

att bifalla Mathias Johanssons anhållan om entledigande från uppdrag som ersättare i 
social- och fritidsnämnden, samt 

att ny ersättare utses vid senare tillfälle.  

____  
 

 
 



Protokoll 87 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 215 Anmälan av delegationsbeslut 

Norrhälsinglands miljö- och räddningsnämnd 2011-08-18 och 2011-09-29 

Kommunstyrelsen 2011-09-08 och 2011-10-06 

Tekniska nämnden 2011-09-19 och 2011-10-17 

Omsorgsnämnden 2011-09-20 

Lärande- och kulturnämnden 2011-09-22 och 2011-10-21 

Svågadalsnämnden 2011-09-26 

 

____  



Protokoll 88 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 216 Meddelande om väckta motioner 

Ärendebeskrivning 
Meddelas att följande motioner väckts genom att de inlämnats till kommunlednings-
kontoret och till dagens sammanträde. 

  Dnr 2011-578-008 

1) Motion om att skapa ett sammanhängande och tryggt nät av cykelbanor i 
Hudiksvall (Daniel Pettersson (V)). 
 
  Dnr 2011-583-008 

2) Motion om insynsrätt och yttranderätt i kommunstyrelsen (Bo Lindkvist (SD) och 
Birgitta Johansson (SD)). 
 
  Dnr 2011-598-008 

3) Motion om totalt tomgångskörningsförbud inom detaljplanelagt område (Delshad 
Saleh (V) och Elisabeth Swedman (V)). 
 
     

____ 



Protokoll 89 (89)

Sammanträdesdatum  
2011-11-28 

Kommunfullmäktige 

 

Justerandes 
sign: 

Utdragsbestyrkande: 

   Delges: 

 
 

§ 217 Meddelanden 

Ärendebeskrivning 
Meddelas och läggs till handlingarna 

 

 
1. 

  Dnr 2011-511-730 
Rapportering enligt 16 kap 6f § socialtjänstlagen (SoL) av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap 1 § SoL.  
 

 
2. 

 Dnr 2011-555-730 
Rapportering enligt 16 kap 6f § socialtjänstlagen (SoL) av ej verkställda beslut 
enligt 4 kap 1 § SoL.  
 

 
3. 

 Dnr 2011-554-700 
Rapportering enligt 28 f-g §§ Lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) av ej verkställda beslut enligt 9§ LSS. 
 

 
4. 

 Dnr 2011-492-191 
Tillsynsprotokoll över inspektion av överförmyndaren. 
 

 
5. 

 Dnr 2011-460-102 
Länsstyrelsens sammanräkning, ny ledamot i kommunfullmäktige, efter 
Marianne Persson (V), blir Elisabeth Swedman (V), ny ersättare efter 
Elisabeth Swedman (V) blir Olle Jonsson (V). 
 

 
6. 

 Dnr 2011-481-102 
Länsstyrelsens sammanräkning, ny ledamot i kommunfullmäktige, efter 
Lennart Skoglund (FP), blir Gunnel Nordin (FP), ny ersättare efter Gunnel 
Nordin (FP) blir Edvin Thutrfjell (FP). 
 

____ 
 
 
 
 

 

 


